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Stöd för rörlighet
En ny tjänst i lagen om funktionshinderservice

FDUV arbetar för frihet, delaktighet, utveckling och valmöjligheter för alla

 också för dem som behöver stöd i vardagen. 



Vad är stöd för rörlighet?

• Det är en ny tjänst i funktionshinderlagen.

• Tidigare hette tjänsten färdtjänst.

• Du kan få hjälp att åka till butiken, träffa 

vänner eller göra ärenden.

• Du kan också få hjälp att åka till jobbet 

eller till skolan.
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Vem kan få stöd för rörlighet?

• Den som har svårt att röra sig på grund av 

en funktionsnedsättning.

• Den som inte kan använda buss eller tåg 

utan stora svårigheter.



Varför kan man behöva stöd för 
rörlighet?

• Du kan ha svårt att röra dig av olika 

orsaker.

• Det kan vara fysiska, psykiska, kognitiva, 

sociala eller sensoriska svårigheter.

• Du ska ha en bestående begränsning i din 

funktionsförmåga.



Varför kan kollektivtrafik vara svårt?

• Du kanske har svårt att hitta rätt väg 

eller busshållplats.

• Du kanske inte vet var du ska stiga på 

eller av bussen.

• Du kanske har balanssvårigheter och 

riskerar att falla.

• Du kanske använder hjälpmedel som är 

svåra att ta med på bussen.



Hur många resor kan du få?

• Du ska få minst 18 enkelresor per månad 

för fritid.

• Du kan ansöka om fler resor om du 

behöver.

• Välfärdsområdet bedömer ditt behov.

• Du kan också få resor till arbete, träning, 

korttidsvård eller stöd i att fatta beslut.



Hur ansöker du om stöd för rörlighet?

• Du skickar en ansökan till 

välfärdsområdet.

• Du behöver ofta ett läkarintyg som visar 

att du behöver tjänsten.

• Du hittar blanketter och information på 

välfärdsområdets hemsida.

• En socialarbetare fattar beslutet.



Vad bedömer välfärdsområdet först?

• De ser om du kan få tillräcklig och passlig 

hjälp att röra dig utanför hemmet enligt 

socialvårdslagen.

• Du kan till exempel få träning i att använda 

buss eller servicebuss.

• Du kan få ersättning för vissa taxiresor eller 

få hjälp av ledsagare.

• Du kan också få hjälp på annat sätt och 

flera olika stöd kan kombineras för att 

passa dig.



Vad är innehållet i stöd för rörlighet?

• Du kan få färdtjänst.

• Du kan få hjälp av en personlig assistent.

• Du kan få hjälp av en ledsagare.

• Välfärdsområdet måste ha alla tre 

alternativ.

• Välfärdsområdet kan också erbjuda andra 

alternativ, till exempel resbudget.

• Man kan ansöka om till exempel resbuget, 

men det är inte säkert att man får det.



Vilka andra alternativ finns? 

• Resbudget 

• Periodisering av resor

• Hyrbil för resor

• Ekonomiskt stöd för att köpa en bil



Vad är en resbudget?

• Du kan få ett viss summa pengar för 
resor.

• Du kan också få stöd för ett visst antal 
kilometer.

• Du kan resa i hela Finland.

• Det görs ett särskilt beslut om 
resbudgeten.

• Du måste göra ansökan till 
välfärdsområdet och berätta varför du 
behöver det här stödet.

• Du kan ansöka om ändring om ditt behov 
förändras.



Vad betyder periodisering av resor?

• Du kan sprida ut dina resor under ett helt 
år.

• Det passar om du behöver olika antal 
resor varje månad.

• Det görs ett särskilt beslut om 
periodisering.

• Du måste göra ansökan till 
välfärdsområdet och berätta varför du 
behöver det här stödet.

• Du kan ansöka om ändring om ditt behov 
förändras.



Andra sätt att få stöd för rörlighet:

• Du kan ansöka om att få använda en bil 

eller annat fordon för att röra dig utanför 

hemmet.

• Du kan ansöka om att få bidrag för att 

köpa en bil.

• Du kan få stöd på något annat sätt som 

passar dig.

• Du måste göra ansökan till 

välfärdsområdet och berätta varför du 

behöver det här stödet.

 



Du kan få flera stöd samtidigt:

• Du kan få personlig assistent vid långa 
resor.

• En personlig assistent kan vara med dig 
på hela resan eller en del av resan.   

• Till exempel kan du beviljas en assistent 
med på buss eller tåg så du inte behöver 
använda taxi.   

• Välfärdsområdet bestämmer vilka 
alternativ som finns. 

• Du hittar information på 
välfärdsområdets hemsida.



Var får du resa?

• Du kan resa i din hemkommun.

• Du kan resa till närliggande kommuner 

med service, till exempel butik, apotek, 

bank.

• Du kan resa till kommuner som är viktiga 

för dig, till exempel där din familj bor 

eller där det finns en sommarstuga du 

brukar besöka.



Du kan också få resor till andra 
kommuner:

• Om du ofta besöker en plats som är viktig 

för dig.

• Om du gör en resa av särskilda skäl, till 

exempel semester eller för att träffa 

vänner.

• Du måste ansöka om dessa resor.



Vad gäller under resan?

• Du kan få åka med en bekant 

taxichaufför.

• Du har rätt att göra ett kort stopp under 

resan.

• Flera resor kan samordnas om det passar 

dig.

• Det är viktigt att du berättar om ditt 

stödbehov till välfärdsområdet. 



Vad är viktigt att komma ihåg?

• Stödet ska passa just dina behov.

• Du och välfärdsområdet planerar 
tillsammans.

• Ditt behov ska skrivas ner i en klientplan. 

• Det är viktigt att du får säga dina åsikter 
och att dessa finns med i den nedskrivna 
planen. 

• Välfärdsområdet kommer att bedöma ditt 
behov av stöd utgående från vad som står i 
klientplanen. 

• Stödet ska vara rimligt och inte för dyrt.



Har du rätt till stöd?

• Det är välfärdsområdet som alltid gör 

bedömningen om rätten till stöd för 

rörlighet.

• Du kan ha rätt till stöd för rörlighet. Men 

du har inte rätt till ett visst sätt att resa.

• Din rätt till stöd beror på vilket slags 

hjälpbehov du har när du rör dig utanför 

hemmet. 

• Kom ihåg! Välfärdsområdet måste ordna 

stödet så att du kan använda det i 

praktiken.



Vad händer med gamla beslut?

• Om du har ett beslut om färdtjänst enligt 
gamla lagen gäller det maximalt fram till 
31.12.2027.

• Då behöver du ansöka om nytt beslut senast år 
2027.

• Ifall ditt beslut går ut före 2027 behöver du 
ansöka om nytt beslut tidigare.

• Gör en ny ansökan i god tid så välfärdsområdet 
hinner behandla din ansökan före ditt gamla 
beslut går ut! 

• Du kan även ansöka tidigare om du vill.

• Om du ansöker tidigare görs en ny bedömning 
av hela din situation.
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